
 

 

 

 

 

 

 

ZAPISNIK 

od 20. prosinca2023. 

 

sa 16. sjednice Županijske skupštine Koprivničko-križevačke županije održane 20. 

prosinca 2023. godine u Gradskoj vijećnici Grada Koprivnice, Zrinski trg 1/I, s početkom u 

14,00  sati. 

  Sjednica je sazvana pozivom KLASA: 024-02/23-01/1, URBROJ: 2137-02/03-23-25  

od 11. prosinca 2023. godine.    

 

Sjednici prisustvuju članice i članovi Županijske skupštine: 

 

Vlado Bakšaj, Mijo Bardek, Ivan Biškup, Željko Brček, Dražen Čuklić, Ivan Čupen, Ana 

Marija Đurđ, Siniša Fabijanec, Damir Felak, Darko Fištrović, Ernest Forjan, Marko Fucak, 

Tomislav Golubić, Sanja Horvat, Hrvoje Janči, Sandra Kantar, Mladen Kešer, Miroslav 

Kovačić, Željko Lacković, Jadranka Lakuš, Marijana Lokotar, Marko Martinčević, Zdravko 

Matotan, Dajana Milodanović, Đurđica Mustaf, Eugen Pali, Stjepan Peršin, Dubravko Picig, 

Željko Pintar, Verica Rupčić, Ivica Srbljinović,  Tea Ščetarić-Jasek, Kristina Škoda Vajdić i 

Josip Večenaj. 

 

Sjednici opravdano ne prisustvuju:  

1. Miljenko Flajs  

2. Danijela Glavosek Kovačić 

3. Miodrag Plantak 

 

Ostali prisutni: 

1. Darko Koren, župan  

2. Ratimir Ljubić, zamjenik župana 

3. Ljubica Belobrk Flamaceta, pročelnica Upravnog odjela za poslove Županijske 

skupštine i pravne poslove 

4. Darko Masnec,  pročelnik Upravnog odjela za financije, proračun i javnu nabavu 

5. Marijan Štimac, pročelnik Upravnog odjela za gospodarstvo, komunalne djelatnosti i 

poljoprivredu 

6. Melita Ivančić, pročelnica Službe ureda župana 

7. Ana Mušlek, pročelnica Upravnog odjela za obrazovanje, kulturu, znanost, sport i 

nacionalne manjine 

8. Damir Petričević, pročelnik Upravnog odjela za prostorno uređenje, zaštitu okoliša, 

gradnju 

       

                           
                REPUBLIKA HRVATSKA 

 

KOPRIVNIČKO – KRIŽEVAČKA  ŽUPANIJA 

                Županijska skupština  

  

Koprivnica, 22. prosinca 2023. 
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9. Tihomir Kvakarić, pročelnik Upravnog odjela za opću upravu i imovinska prava, 

10. Dragutin Guzalić, ravnatelj Županijske uprave za upravljanje županijskim i lokalnim 

cestama Koprivničko-križevačke županije 

11. Melita Birčić, ravnateljica Regionalne razvojne agencije Koprivničko-križevačke 

županije 

12. Željka Kolar, ravnateljica Javne ustanove za upravljanje zaštićenim dijelovima prirode 

Koprivničko-križevačke županije  

13. Zlatko Filipović, ravnatelj Zavoda za prostorno uređenje Koprivničko-križevačke 

županije 

14. Verica Ujlaki, pomoćnica pročelnice za informacijsku sigurnost i tehničke poslove 

15. Helena Matica, viša savjetnica – specijalistica za poslove Županijske skupštine 

16. Karlo Sigetić, savjetnik za komunikacije i protokol 

17. Marko Sinković, referent za informatiku 

18. Valentina Balaško, referentica za radne odnose i opće poslove 

19. Predstavnici medija. 

 

PREDSJEDNIK: Otvaram 16. sjednicu Županijske skupštine Koprivničko- križevačke 

županije i pozdravljam sve prisutne na današnjoj sjednici. Molim pročelnicu Ljubicu Belobrk 

Flamaceta da izvrši prozivku članica i članova. 

 

Ljubica Belobrk Flamaceta proziva članove i izvješćuje o broju prisutnih. 

 

PREDSJEDNIK: Utvrđujem da je sjednici prisutno 30 članica i članova i da ova Županijska 

skupština može donositi pravovaljane odluke. Sada pozivan pročelnicu Ljubicu Belobrk 

Flamaceta da nas izvijesti o izvršenju zaključaka sa prošle sjednice. 

 

LJUBICA BELOBRK FLAMACETA: Akti sa prošle sjednice objavljeni su u Službenom 

glasniku. Opći akti dostavljeni su nadležnim ministarstvima  na kontrolu zakonitosti i upravnim 

odjelima na provedbu. 

 

PREDSJEDNIK: Zahvaljujem, prelazimo na skraćeni zapisnik koji smo primili. Ima li 

kakvih primjedbi na skraćeni zapisnik?  Primjedba? 

 

 Prije izglasavanja zapisnika Županijskoj skupštini pridružila se još jedna članica.  

 

 

Županijska skupština sa 31 glasom „za“ prihvatila je skraćeni zapisnik. 

 

 PREDSJEDNIK: Za današnju sjednicu primili smo prijedlog sa 18. točaka Dnevnoga reda. 

Od dana dostave zbirnih radnih materijala naknadno smo u aplikaciji zaprimili materijal za 

točku 16. koja se odnosi na izmjenu člana Savjeta za sigurnost prometa na cestama 

Koprivničko-križevačke županije, te izvješće o provedenom savjetovanju o Odluci o 

izmjenama Odluke o izdavanju službenog glasila Koprivničko-križevačke županije. 
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Otvaram raspravu o predloženom dnevnom redu. Ukoliko se nitko ne javlja dajem na 

glasovanje predloženi dnevni red. 

 Županijska skupština je sa 31 glasom „za“ usvojila sljedeći  

D N E V N I    R E D: 

1. Donošenje Izmjena i dopuna Proračuna Koprivničko-križevačke županije za 2023. godinu s 

projekcijama za 2024. i 2025. godinu   

 

2. Donošenje Zaključka o davanju suglasnosti na Izmjene i dopune Financijskog plana 

Županijske uprave za ceste Koprivničko-križevačke županije za 2023. godinu  

 

3. Donošenje Odluke o raspoređivanju sredstava za financiranje političkih stranaka i 

nezavisnih članova izabranih u Županijsku skupštinu Koprivničko-križevačke županije za 

2024. godinu  

 

4. Donošenje Odluke o izmjenama Odluke o izdavanju službenog glasila Koprivničko-

križevačke županije  

 

5. Donošenje Odluke o izmjenama i dopunama Odluke o osnivanju Županijskog savjeta mladih 

Koprivničko-križevačke županije 

 

6. Donošenje Odluke o izmjenama i dopuni Odluke o mrtvozorstvu 

 

7. Donošenje Odluke o visini turističke pristojbe za 2025. godinu na području Koprivničko-

križevačke županije  

 

8. Razmatranje Izvješća o poljoprivrednoj proizvodnji na području Koprivničko-križevačke 

županije u 2022. godini, s prijedlogom Zaključka    

 

9. Donošenje Plana razvoja sustava civilne zaštite za 2024. godinu s trogodišnjim financijskim 

učincima na području  Koprivničko-križevačke županije  

 

10. Donošenje Smjernica za organizaciju i razvoj sustava civilne zaštite na području 

Koprivničko-križevačke županije za razdoblje od 2024.-2027.  

 

11. Razmatranje Strategije projekta “Koprivničko-križevačka županija – prijatelj djece” za 

razdoblje od 2024. do 2026. godine, s prijedlogom Zaključka   

 

12. Donošenje Zaključka o proglašenju Koprivničko-križevačke županije sigurnim mjestom za 

žene  

 

13. Donošenje Zaključka o davanju suglasnosti na odluke o osnivanju prava građenja donesenih 

od osnovnih škola kojima je osnivač Koprivničko-križevačka županija 
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14. Donošenje Zaključka o davanju suglasnosti na osnivanje prava građenja u korist 

Koprivničko-križevačke županije radi realizacije projekata izgradnje, rekonstrukcije i 

dogradnje zgrade osnovnoškolskih ustanova  

 

15. Donošenje Zaključka o davanju suglasnosti na odluku Doma zdravlja Koprivničko-

križevačke županije o zakupu poslovnog prostora u Koprivnici 

 

16. Donošenje Rješenja o izmjeni Rješenja o izboru predsjednika i članova/članica Savjeta za 

sigurnost prometa na cestama Koprivničko-križevačke županije 

 

17.  Donošenje Plana rada Županijske skupštine Koprivničko-križevačke županije za 2024. 

godinu 

 

18. Pitanja i prijedlozi 

 

 PREDSJEDNIK: Prije današnje sjednice sastala su se sljedeća radna tijela: Odbor za 

poljoprivredu, Odbor za obrazovanje, Odbor za financije, Odbor za vodno i komunalno 

gospodarstvo, odbor za izbor i imenovanja, Odbor za zdravstvo i odbor za Statut. Klubovi 

članova Županijske skupštine također su održali sjednice.  

 

Točka 1. 

 

 PREDSJEDNIK: Prelazimo na prvu točku dnevnoga reda, a to je Donošenje Izmjena i 

dopuna Proračuna Koprivničko-križevačke županije za 2023. godinu s projekcijama za 2024. i 

2025. godinu. Rebalans smo primili i o istome je provedena rasprava na Odboru poljoprivredu, 

Odboru za obrazovanje,  Odboru za financije, Odboru za vodno i komunalno gospodarstvo, 

Odboru za zdravstvo i Odboru za statut. Svi održani odbori podržali su prijedlog. Pozivam 

župana Darka Korena da dade obrazloženje Rebalansa. 

 

 DARKO KOREN: Poštovani gospodine predsjedniče, uvažene članice i članovi 

Županijske skupštine, izvjestitelji po točkama, stručne službe, predstavnici medija i svi ostali, 

pozdravljam vas na početku današnje sjednice. Dozvolite mi samo par uvodnih rečenica da 

predstavim obrazloženje drugih izmjena i dopuna Proračuna naše Županije za 2023. godinu. 

Kao što uvijek naglašavamo to je jedan tehnički dokument koji usklađuje stvarno stanje prihoda 

i primitaka odnosno rashoda i izdataka u pravilu na kraju godine. Jedan rebalans imali smo i 

sredinom ove godine. Želim se dakle osvrnuti na prihode i primitke, da su ukupni prihodi i 

primici proračuna u 2023. godini bili planirani u iznosu od 115 milijuna eura. A predloženim 

ovim drugim izmjenama i dopunama oni su sada u iznosu od 123,7 milijuna eura. Sveukupno 

povećanje planiranih prihoda i primitaka dakle iznosi 8 milijuna 775 tisuća eura, a proizlazi iz 

povećanja općih prihoda i primitaka u iznosu od 2,9 milijuna eura, vlastitih prihoda u iznosu 

od 122 tisuće eura, prihoda za posebne namjene u iznosu od 2,5 milijuna eura, prihoda od 

pomoći u iznosu od 5,3 milijuna eura i donacija u iznosu od 60 tisuća eura. Isto tako još neki 

manji prihodi kao što su, prihodi od prodaje imovine, a smanjenje se pak odnosi na namjenske 
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primitke u iznosu od 33 tisuće eura. Kad govorimo o rashodima i izdacima oni su u proračunu 

županije za 2023. godinu bili planirani u iznosu 121,3 milijuna, a ovim izmjenama predlaže se 

njihovo ukupno povećanje 8,7 milijuna eura. To povećanje proizlazi iz povećanja rashoda 

poslovanja upravo za 8,4 milijuna eura i povećanje rashoda za nabavu nefinancijske imovine i 

otplate zajmova. Dakle predloženim dokumentom ukupni rashodi i izdaci iznose za 2023. 

godinu 130 milijuna eura. Kad govorimo o posebnom dijelu Proračuna, izmjenama rashoda 

obuhvaćeni su sljedeći razdjeli po upravnim odjelima. Upravni odjel za poslove Županijske 

skupštine predloženo je povećanje za 18.600 eura, a odnosi se na povećanje rashoda  unutar 

programa Povjerenstva za ravnopravnost spolova, isto tako i povećanje rashoda za iduću godinu 

u iznosu od 18 tisuća eura za izbor članova vijeća predstavnika nacionalnih manjina. U Službi 

ureda župana nema povećanja, već je došlo do određene preraspodjele sredstava unutar 

planiranih rashoda. Kad govorimo o Upravnom odjelu za financije predloženo je ukupno 

povećanje rashoda 88 tisuća eura, a odnosi se na rashode za zaposlene preuzetih službenika i 

namještenika iz Ureda državne uprave. U Upravnom odjelu za gospodarstvo predloženo je 

ukupno povećanje 32 tisuće eura, najviše 28 tisuća eura odnosi se na povećanje potpora za 

samozapošljavanje, tako zvani START UP, znači za tu namjenu potrebno je više sredstava. 

Smanjuju se sredstva u okviru programa ruralnog razvoja koji se odnose na dvorac Inkey, te 

oni sada iznose milijun i 330 tisuća eura. U okviru regionalnog razvoja predviđeno je povećanje 

59 tisuća eura što se odnosi na pripreme građevinskog zemljišta za Regionalni centar za 

gospodarenje otpadom i to su namjenska sredstva. Kad govorimo o Upravnom odjelu za 

zdravstveno socijalne djelatnosti predloženo je povećanje za 5,8 milijuna eura, te isto tako u 

okviru Opće bolnice dr. Tomislav Bardek rashodi i izdaci povećani su za 4,30 milijuna eura. 

Tom povećanju najvećim dijelom je doprinijelo povećanje osnovice za obračun plaća javnim 

službama i povećanje drugih materijalnih prava radnika. Slično je i u Domu zdravlja, Zavodu 

za hitnu medicinu,  s tim da su te promjene u našem Domu zdravlja proizašle iz nabave 

neophodnih medicinskih uređaja, a to je digitalni mamograf i ortopan u Đurđevcu. Kad 

govorimo o Zavodu za hitnu medicinu povećanja su također bila namjenom povećanja osnovice 

za obračun plaća. U Zavodu za javno zdravstvo također ista namjena. Dom za starije i nemoćne 

osobe također su povećani rashodi i izdaci za 50 tisuća eura, a rezultat je povećanje rashoda 

poslovanja u istom iznosu. Isto tako povećanje materijalnih prava zaposlenika. U Upravnom 

odjelu za obrazovanje, kulturu, znanost, sport i nacionalne manjine predlaže se povećanje 

rashoda u iznosu od 2,7 milijuna eura i oni sad iznose 47,7 milijuna eura. Namjena je bila da se 

u osnovnom školstvu unutar programa dakle redovnog programa u osnovnom školstvu planira 

povećanje 1 milijun i 200 tisuća eura, a u srednjem školstvu 1.100.000 eura. Dodatni programi 

osnovnog školstva planiraju smanjenje sredstava za nekih 7.000 eura pa su oni sada 53 tisuće 

eura. Isto tako se planira povećanje od gotovo 80.000 eura u tim dodatnim programima, a 

namjera je bila izvršavanje u usklađenju projekata sa stvarnim rashodima proračunskih 

korisnika, a to su razni EU projekti sufinanciranje srednjim školama, sufinanciranje glazbenih 

škola centra izvrsnosti i ostalih tekućih projekata. Povećani su i određeni rashodi za sport, 

nacionalne manjine, a isto tako došlo je do i određenih smanjenja sredstava projekata Prilika za 

sve, Svi u školi, svi pri stolu itd. Također je izvršeno usklađenje projekata centra 

kompetentnosti u našoj Županiji i razvoja kroz učenje temeljeno na radu na način da su 

isplanirana sredstva do kraja odnosno u dinamici trajanja projekta. U Upravnom odjelu za opću 

upravu predloženo je povećanje troškova u iznosu od 80.000 eura, a ono se odnosi na usklađenje 
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rashoda prema očekivanoj realizaciji, a to su zapravo materijalni troškovi za preuzete funkcije 

Ureda državne uprave. Evo je ukratko jedan presjek najvažnijih stavki ovoga Rebalansa, 

odnosno Proračuna i njegovih izmjena. Detalje i odgovore na pitanja može dati pročelnik 

Masnec. Hvala lijepo. 

 

 PREDSJEDNIK: Zahvaljujem županu na obrazloženju. Da li se predstavnici odbora žele 

javiti? Predstavnici klubova? Gospodin Golubić, izvolite. 

 

 TOMISLAV GOLUBIĆ: Poštovani predsjedniče, kolegice i kolege, vijećnice i vijećnici, 

župane, zamjeniče, stručne službe i novinari sve vas lijepo pozdravljam. Jasno vam je odmah 

na početku da nećemo podržati ovaj Rebalans i to iz razloga jer je to inicijalni Rebalans kojeg 

i nismo podržali ranije. Kao što smo još onda odnosno ranije naglašavali, radi se o Proračunu 

koji nema jasnu viziju odnosno nema jasan cilj o smjeru razvoja naše Županije. Ono što je 

zabrinjavajuće i volio bih to s ovog mjesta reći, a to je da mi imamo izvršnu vlast gdje je 

gospodin Koren župan, međutim naša Županija po većini parametara i to dok se pogleda po 

iseljavanju mladih, što po investicijama, nažalost mogao bih shvatiti da se radi o izvršnoj vlasti 

koja nije kompatibilna sa državnom vlasti. Međutim mi u Županiji imamo izvršnu vlast koja je 

kompatibilna sa državnom vlasti, ali dok na primjer vidim koliko novca odlazi u Virovitičku 

podravsku županiju i u ostale županije, gdje je HDZ na vlasti. Evo primjerice dvorac Inkey opet 

smo ga izbacili van iz Proračuna, ali mislim da ste uspjeli riješiti zemljište je li tako? Niste, ali 

nadam se da budete. Stvarno bih volio da se svi ti projekti koji su navedeni u sporazumu da se 

zaista obistine i držim vam palčeve te govorim u ime cijelog kluba SDP-a. Želim izvršnoj vlasti 

ove Županije da do kraja mandata provede te sve projekte. Ipak su to projekti koji će doprinijeti 

određenom rastu i standardu naše Županije. Međutim volio bih da u tom strateškom planu 

Županije imamo i neke druge stvari, a ne da mi moramo pisati amandmane kroz naš klub. 

Primjerice da prokišnjava dvorana u Đurđevcu, ali je to pustili smo to za sada tako. Da ne 

pričam dalje i da se ne ponavljam da su djeca u kampu Fažane smještena u jako lošim uvjetima. 

Eto sve se to odbacilo i ja se nadam da će sljedeće godine biti dovoljno razuma u rješavanju 

svega ovoga i da ćete ipak te neke stvari prihvatiti. Iskreno se nadam da će se od toga svega 

nešto i ispuniti. Treba podržati i pohvaliti sva ona povećanja troškova koji idu u smjeru 

povećanja prava svih zaposlenika u županijskim institucijama. Smatram da je to nešto bitno i 

da Županija ide dobro u tom smjeru. Nažalost nekad je javna uprava bila primamljiv 

poslodavac, a danas zadržati kvalitetne kadrove u javnoj upravi je zaista teško i jedino što 

možete je da taj problem riješite povećanjem koeficijenata, povećanjem osnovice i ostalih 

materijalnih prava. Dakle to je nešto što apsolutno podržavamo. Na zadnjoj sjednici prihvatili 

smo Proračun za 2024. godinu u kojem je jasnom brojkom napisano 9 milijuna i 900.000 eura 

čiji je iznos prenosiv u sljedeće proračunsko razdoblje i kako bih rekao najjednostavniji način 

da se radi je taj da se ne talasa i da se ne ide u neke nove vizije i zamisli no shvaćam da je i 

vama možda to tako najjednostavnije. A isto tako smatram da ćemo u nekim statističkim 

tablicama kao županija opet popuniti zadnja mjesta i to je ono što mi zaista smeta. Vidim da 

županiji dobro ide po iznosu od 8 milijuna i 800.000 eura povećanja, pardon 8 milijuna i 

700.000 eura. To je jako puno novca. Ne znam koliko općina mi moramo zbrojiti da imamo 

toliko proračunskih sredstava. Dakle treba nam puno novca da možemo predložiti dobre mjere, 

što demografske mjere, što mjere u razvoju infrastrukture međutim koliko vidim toga nema, 
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nema novina. I to je ono što mene opet muči nemojmo sve raditi po špranci. Ajmo pričati o 

zaštićenim dijelovima prirode gdje imamo vlastiti park prirode uz rijeku Dravu, ajmo pričati o 

demografiji, zašto ne bi Županija dala novčanu potporu za novorođenčad. Koliko se djece rodi 

u našoj Županiji? Otprilike je tisuću djece. Evo predložite naknadu za novorođenčad i ja 

vjerujem da ćemo svi to podržati. Koliko ćemo dati za tu naknadu 200, 300 ili 500 tisuća eura? 

Mislim ne znam zašto to naša Županija nema, a drastično nam pada demografska slika. Opada 

nam broj djece i sela su nam sve praznija. Ljudi se iseljavaju. Pa dajte idemo nešto napraviti i 

po tom pitanju. Mislim župane ja ne vidim kako to samo vama nije jasno. To je zato kako sam 

i ranije rekao što radite stalno po špranci koja očito ne funkcionira i koja onemogućava razvoj 

naše Županije, cijele obitelji se iseljavaju, župane ukradite ideje. Hajdemo se dogovoriti da 

sljedeći puta izglasamo odluku o donošenju potpore za novorođenčad u Županiji. Ponavljam 

10 milijuna eura viška smo prebacili u sljedeću godinu. Bit ćemo protiv rebalansa. Hvala. 

 

 PREDSJEDNIK: Da li se još netko od predstavnika klubova javlja? Ukoliko ne otvaram 

raspravu za članice i članove. Gospođa Ana Marija Đurđ. 

 

 ANA MARIJA ĐURĐ: Lijepo pozdravljam sve prisutne. Međutim, još na 14 sjednici 

Županijske skupštine postavila sam pitanje o strategiji razvoja turizma u našoj Županiji i tada 

ste mi rekli da mi ne možete odgovoriti na pitanje, ali ako želim dostavit ćete mi kratko pisano 

izvješće. Ja to izvješće nisam pronašla ni u materijalima za 15 sjednicu ni u materijalima za ovu 

sjednicu. Tako da sada rado ponavljam da bi ja htjela dobiti to pisano izvješće. A drugo, zanima 

me da li je provedeno istraživanje tržišta koje se navodi u financijskom planu turističke 

zajednice Koprivničko- križevačke županije, a koliko vidim rebalansom sredstva nisu 

smanjena? Zanima me koji su stručnjaci proveli to istraživanje u kojem iznosu je ono proveden? 

S obzirom da je za kraj izrade strategije, a to je predviđeno za kraj ove godine zanima me da li 

je ista i izrađena? Hvala. 

 

 PREDSJEDNIK: Zahvaljujem. Da li se još netko od članova i članica javlja? Ukoliko ne, 

zaključujem raspravu. Molim župana da dade završno očitovanje. 

 

 ŽUPAN: Ja zapravo ne vidim potrebu za odgovaranjem na neka od ovih pitanja ili potrebu 

za produljivanjem ove rasprave jer nisam zapravo i suštinski u raspravi gospodina Golubića 

uspio spoznati. Više je to bio nekakav predizborni politički nastup, a manje rasprava o 

Rebalansu i sve ovo što ste naveli, nema puno veze sa izmjenama i dopunama Proračuna. Isto 

tako zaključio sam da Proračun ne iščitavate baš kako bi to priličilo jednom pročelniku 

upravnog odjela  koji bi morao znati čitati proračun. Mislim ovih 8,7 milijuna je zapravo samo 

2,1 milijuna proračunskih prihoda povećanih s osnova povećanja poreza. Sve ostalo su sredstva 

koja su s razine države upravo za podmirenja ovih materijalnih troškova. Znači govorimo 

netočne podatke, a što se tiče prenesenog viška o tome smo raspravljali kod donošenja 

Proračuna i nije točno da smo donijeli Proračun jer vi ga niste donijeli, vi ste bili protiv 

Proračuna te smo jasno tada obrazložili zašto će se ta sredstva u budućem razdoblju koristiti. 

Ponovno se vraćati na raspravu o tome zaista nema potrebe. Što se tiče rasprave po ovoj točki 

dnevnoga reda mislim da tu nemamo previše toga za odgovoriti. Gospođi Đurđ ćemo pismeno 
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odgovoriti budući da je to pitanje u nadležnosti naše županijske turističke zajednice. Dakle dobit 

ćete pisani odgovor do sljedeće sjednice. Hvala. 

 

 Tijekom rasprave o Rebalansu radu  Županijske skupštine su se priključila još 2 člana. 

 

Županijska skupština je sa 19 glasova „za“ 8 glasova „protiv“ i 6 glasova „suzdržan“ 

donijela Izmjene i dopune Proračuna Koprivničko-križevačke županije za 2023. godinu 

s projekcijama za 2024. i 2025. godinu. 

 Rebalans se prilaže zapisniku i čini njegov sastavni dio. 

 

Točka 2. 

 

PREDSJEDNIK: Materijal smo primili. Raspravu je proveo Odbor za financije i Odbor 

za vodno i komunalno gospodarstvo koji ga podržavaju. Obrazloženje daje ravnatelj Dragutin 

Guzalić. 

 

DRAGUTIN GUZALIĆ: Poštovani gospodine predsjedniče, članovi i članice 

Županijske skupštine, gospodine župane, zamjeniče, službe, mediji. Evo mogu reći da sam sad 

ja već dosta izvjestitelj jer sam naravno jedan od proračunskih korisnika. Pred vama su druge 

izmjene i dopune Financijskog plana Županijske uprave za ceste što znači da se nešto radilo, 

zapravo da se nešto događalo. Kod donošenja Proračuna na prošloj sjednici, uvodno sam i 

najavio donošenje izmjena i dopuna Financijskog plana Županijske uprave za ceste, a koja su 

vezana na ovogodišnje prihode fonda solidarnosti Europske unije i gdje smo se tri puta javljali 

na natječaj. To je bilo i iznad naših očekivanja i kada smo imali onaj prvi rebalans u travnju 

ove godine, iskoristili smo zapravo priliku i povukli još neka dodatna sredstva. Ta sredstva su 

upravo i predmet ovog našeg Rebalansa. U odnosu na ranije planirano, ostvarili smo prihode i 

to oko 3 milijuna eura više, a tada smo planirali nekih 4 milijuna eura, a sada je to nekih 7 

milijuna. To je ujedno bila i prva branša javljanja na fond solidarnosti Europske unije i tada 

smo povukli sredstva za nastale troškove iz 2021. godine i 2022. godine. Jednom riječju novca 

koje smo već ranije potrošili mi smo ih zapravo povukli natrag. Prolongirali smo neke naše 

javne nabave koje su bile ove godine planirane i to početkom ove godine, a one su se dogodile 

u drugoj polovici ove godine te su radovi po toj javnoj nabavi završeni. Kada gledamo ugrubo, 

ovih 3 milijuna eura je zapravo nekakav višak prihoda nad rashodima koji su u onom 

financijskom planu za 2024. godinu prebačeni u sljedeće razdoblje. Sve druge stavke odnosno 

druga konta koja su bila u prvom rebalansu su manje više u nekakvim okvirima kako je to bilo 

predviđeno. Ne bih se sad više puno ponavljao jer mislim da sam dosta toga u obrazloženju 

napisao pa ukoliko ima nekakvih dodatnih pitanja stojim na raspolaganju. Hvala. 

 

PREDSJEDNIK: Zahvaljujem, da li se žele javiti predstavnici odbora? Predstavnici 

klubova? Članice i članovi? Gospodin Golubić, izvolite. 

 

TOMISLAV GOLUBIĆ: Evo ja bih samo molio jednu informaciju i ako mi je možete 

napismeno dostaviti. Jasno mi je za ovaj vaš Rebalans Proračuna gdje se radi o sredstvima iz 

Fonda solidarnosti i jasno je da su sredstva koja ste inicijalno planirali i kao što ste sami rekli 



9 
 

nisu dostatna da se pokrije sve ono što bi trebalo napraviti no međutim sad se iz Fonda 

solidarnosti dobilo tih sredstava, pa vas ja molim da mi napismeno dostavite podatak o tome 

koliko sredstava, koje dionice, što se napravilo, te što se planira napraviti. Odnosno što se u 

narednom periodu planira sa tim novcima napraviti. Hvala. 

 

Županijska skupština  je sa 26 glasova „za“ i 7 glasova „suzdržanih“ donijela Zaključak 

o  davanju suglasnosti na Izmjene i dopune Financijskog plana Županijske uprave za ceste 

Križevci za 2023. godinu. 

 

 Zaključak se prilaže zapisniku i čini njegov sastavni dio.  

 

Točka 3. 

 

PREDSJEDNIK: Prelazimo na točku 3. a to je donošenje Odluke o raspoređivanju 

sredstava za financiranje političkih stranaka i nezavisnih članova izabranih u Županijsku 

skupštinu Koprivničko-križevačke županije za 2024. godinu. Materijal smo primili. O Odluci 

je proveden postupak savjetovanja s javnošću u kojem nismo zaprimili nikakav komentar, 

odnosno primjedbu. Raspravu su proveli Odbor za financije i Odbor za statut koji istu 

podržavaju. Pročelnica Ljubica Belobrk Flamaceta daje obrazloženje. 

 

LJUBICA BELOBRK FLAMACETA: Evo ja ću vrlo kratko, Zakonom o financiranju 

političkih aktivnosti predviđeno je da se u proračunu županije osiguraju sredstva za redovno 

godišnje financiranje političkih stranaka i nezavisnih članova županijske skupštine. U 

Proračunu koji je donesen na prošloj sjednici Županijske skupštine osigurana su sredstva od 

69.120 tisuća eura i ta sredstva raspoređujemo ovom odlukom. Zakonom je predviđeno 

minimum koji se određuje na godišnjoj razini po svakom članu županijske skupštine i iznosi 

666 eura. Ovom Odlukom utvrđuje se da po svakom članu Županijske skupštine svaka stranka 

ostvaruje pravo na iznos od 150 eura mjesečno odnosno 1.800 eura godišnje i na naknadu za 

podzastupljeni spol u iznosu od 10 posto od ovog iznosa. 

 

Županijska skupština  je sa 33 glasova za donijela Odluku o raspoređivanju sredstava za 

financiranje političkih stranaka i nezavisnih članova izabranih u Županijsku skupštinu 

Koprivničko-križevačke županije za 2024. godinu 

 

 Odluka se prilaže zapisniku i čini njegov sastavni dio. 

  

Točka 4. 

 

 PREDSJEDNIK: Materijal smo primili. U provedenom postupku savjetovanja o prijedlogu 

Odluke nisu pristigle nikakve primjedbe niti prijedlozi. Raspravu je proveo Odbor za statut koji 

istu podržava. Obrazloženje daje pročelnica Ljubica Belobrk Flamaceta. 

 

LJUBICA BELOBRK FLAMACETA: Pa evo isto vrlo kratko i smatram da nema 

potrebe dodatno obrazlagati. Od prvog siječnja iduće godine izdavali bi Službeni glasnik u 

elektroničkom obliku, dakle isključivo u digitalnom obliku. U Službenom glasniku objavljuju 
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se akti od 21 općine, osim gradova i općine Molve, oni znači izdaju svoja službena glasila. 

Sukladno Zakonu o područnoj i regionalnoj samoupravi, kao što znate, opće dužni su 

objavljivati u službenom glasniku bilo županije, bilo u vlastitom. 

 

Županijska skupština  je bez rasprave sa 33 glasova za donijela Odluku o izmjenama 

Odluke o izdavanju službenog glasila Koprivničko-križevačke županije. 

  

Odluka se prilaže zapisniku i čini njegov sastavni dio.  

 

Točka 5. 

 

PREDSJEDNIK: Odluku smo primili. O nacrtu iste je provedeno savjetovanje s 

javnošću u kojem nismo zaprimili nijednu primjedbu niti komentar. Raspravu su proveli 

županijski Savjet mladih i Odbor za statut koji podržavaju Odluku. Uvodno obrazloženje daje 

pročelnica Ljubica Belobrk Flamaceta. 

 

LJUBICA BELOBRK FLAMACETA: U srpnju ove godine stupile su na snagu izmjene 

Zakona o savjetima mladih i zapravo se radi o usklađivanju sa novim odredbama ovoga zakona. 

Ono što je zapravo novina u odnosu na dosadašnju odluku, a to je da članovi savjeta mladih 

više nemaju zamjenike. Do sada su imali 11 članova, a sada će imati 7 stalnih izabranih članova. 

Isto tako i predstavnike savjeta mladih jedinica lokalne samouprave za područje županije i koji 

su također dužni osnovati svoje savjete mladih biraju se javnim glasovanjem, a do sada su se 

birali tajnim glasovanjem. Od sada imaju pravo i na naknadu, a utvrđena je u maksimalnom 

iznosu od 27 eura mjesečno što se i ovom odlukom utvrđuje. Znači oni imaju pravo na naknadu 

kao i svaki član radnog tijela Županijske skupštine. Mandat im po ovom zakonu prati mandat 

Županijske skupštine, a do sada im je mandat trajao 3 godine. Isto tako biraju si predstavnika u 

savjet mladih Republike Hrvatske i po novom zakonu mogu održavati elektronske sjednice.  

 

Županijska skupština je bez rasprave sa 33 glasova za donijela 

 Odluku o izmjenama i dopunama  Odluke o osnivanju Županijskog savjeta mladih 

Koprivničko-križevačke županije.  

  

 Odluka se prilaže zapisniku i čini njegov sastavni dio.  

 

Točka 6. 

 

PREDSJEDNIK: Odluku smo primili. Raspravu su proveli Odbor za zdravstvo i  Odbor 

za statut koji podržavaju prijedlog. Obrazloženje daje zamjenik župana Ratimir Ljubić. 

 

RATIMIR LJUBIĆ: Poštovani predsjedniče, članovi i članice Županijske skupštine, sve 

vas lijepo pozdravljam, radi se o tome da su dvije mrtvozornice tražile razrješenje sa svojih 

dužnosti. Općina Virje je tražila još je jednog mrtvozornika stoga vam predlažem da podržite ovu 

Odluku.  
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Županijska skupština je bez rasprave sa 33 glasova za donijela 

 Odluku o izmjenama i dopuni Odluke o mrtvozorstvu 

  

 Odluka se prilaže zapisniku i čini njegov sastavni dio.  

 

Točka 7. 

 

PREDSJEDNIK: Odluku smo primili. O nacrtu Odluke je proveden postupak 

savjetovanja s javnošću u kojem nismo zaprimili nijedan komentar, odnosno primjedbu.  

Raspravu je proveo Odbor za statut koji podržava prijedlog, a s prijedlogom Odluke je upoznat 

i Odbor za poljoprivredu. Obrazloženje daje pročelnik Marijan Štimac. 

 

MARIJAN ŠTIMAC: Gospodine predsjedniče, članice i članovi Županijske skupštine, 

gospodine župane, zamjeniče, dame i gospodo, ovdje se dakle predlaže donošenje odluke  o 

visini turističke pristojbe za 2025. godinu, čiji je rok sukladno zakonu, siječanj 2024. godine. 

Sada je prigoda da se ovakva odluka donese, a izostanak donošenja ove odluke znači da bi je 

donijelo Ministarstvo turizma i ne bi se mogle primijeniti druge najmanje moguće pristojbe 

kakve su u prijedlogu ove odluke. Naime, radi se o tome da je, sukladno pravilniku najniži iznos 

turističkih pristojbi, odnosi se na smještajne kapacitete odnosno ležaje po osobi, dakle određen 

za grupu prema indeksu razvijenosti jedinica lokalne samouprave, od 5 do 8, dakle iznosi 

najniže iz pravilnika. A isti taj iznos, za sve druge jedinice lokalne samouprave i prema indeksu 

razvijenosti umanjen je za 20 posto. To su dakle iznosi koji su zapravo najniži za davatelje 

usluga i omogućavaju razvoj turističke djelatnosti na području Koprivničko-križevačke 

županije. Što se tiče savjetovanja sa javnošću na kojoj se moglo očitovati, nije bilo nikakvih 

očitovanja niti primjedbi. Turističke zajednice gradova i općina su se izvan procesa javnog 

savjetovanja i očitovale. I to križevačka Turistička zajednica koja je suglasna sa ovim cijenama, 

i Turistička zajednica Grada Koprivnice koja je tražila određena povećanja i pozicija te 

Turistička zajednica Grada Đurđevca koja je bila neutralna po tom pitanju. Dakle predlažem da 

prihvatite predmetnu odluku, hvala. 

 

Županijska skupština je bez rasprave sa 33 glasova za donijela 

 Odluku o visini turističke pristojbe na području Koprivničko-križevačke županije za 

2025. godinu 

  

 Odluka se prilaže zapisniku i čini njegov sastavni dio.  

 

Točka 8. 

 

 PREDSJEDNIK:. Materijal smo primili. Odbor za poljoprivredu je proveo raspravu o 

Izvješću te ga podržao. Obrazloženje daje pročelnik Marijan Štimac. 

 

 MARIJAN ŠTIMAC: Predmetno izvješće daje numerički prikaz kretanja u sektoru 

poljoprivrede, posebice ratarstva i stočarstva, to su dakle podaci koje mi prikupljamo i koje smo 

mi kao takve primili. S druge strane želimo imati uvid koliko naši poljoprivrednici, dakle pravne 
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i fizičke osobe primaju potpore na nacionalnoj razini, to vam je dan i prikaz s tog gledišta. 

Jedino tako možemo po tom poslovanju znati i nedvosmisleno za 2022. godinu, a to je 

poslovanje tih osoba koje predaju svoje završne račune FINI. Svaka ova iskazana brojka ima 

od prilike i poneki grafikon gdje možete i vidjeti i kretanje pada u proizvodnom smislu. S druge 

strane primijećeno je i kretanje rasta te proizvodnje. Naime 2022.godina u sektoru poljoprivrede 

bilježila je znatni poremećaji na tržištu posebice s gledišta promjena rasta cijena. Isto tako 

zamijećen je i visoki rast ulaznih troškova. Dakle sve te brojke zapravo govore da se sve manje 

ljudi bavi ovom djelatnošću. Što se tiče pravnih osoba koja se tom djelatnošću bave, oni u 

svojim bilancama iskazuju veći uvoz od izvoza. Oni jesu poslovali pozitivnim rezultatom u 

iznosu od 6 milijuna eura, ali moramo reći da se tu radi o malobrojnim subjektima. Stoga 

možemo zaključiti, iako je poljoprivreda strateška djelatnost i to od posebnog značaja kako na 

regionalnoj tako i na nacionalnoj razini, ona je jednako tako i visoko rizična te je izložena 

klimatskim promjenama pa do izlaganja svih vrsta kriza koje postoje na tržištu. Stoga mislim 

da će i nadalje biti posebna pažnja okrenuta prema vrsti potpore i nadajmo se ravnoteži porastu 

cijena. Evo to bi bilo to, ako bude posebnih pitanja mi ćemo odgovoriti na njih, hvala. 

 

PREDSJEDNIK: Da li se predstavnici odbora žele javiti? Predstavnici klubova? 

Gospodin Golubić. 

 

TOMISLAV GOLUBIĆ: Nisam te struke, ali pažljivo sam slušao što ste vi govorili i 

ono što sam uspio zaključiti iz izvješća koje je dostavljeno u materijalima je upravo ovo što ste 

vi rekli. Znači definitivno što se tiče proizvodnje ona je u padu, brojke koje to pokazuju su sve 

lošije i lošije, nekakva bilanca pravnih osoba postoji OPG-a koji se bave time. I možemo reći 

da poljoprivrednici oni koji to jesu, oni zapravo jesu i zaradili nešto na tome svemu, no međutim 

građani koji se ne bave proizvodnjom već moraju kupovati te poljoprivredne proizvode i to radi 

prehrane svoje obitelji ili radi prehrane svojih životinja definitivno znači, ako je manja 

proizvodnja, veća će biti cijena, a to je nešto što je stvar ponude i potražnje. Očigledno mjere 

koje donosi Vlada i mjere koje donosi Županija nisu bile dostatne da bi se ta proizvodnja ne 

povećala nego zadržala na onoj razini na kojoj je bila. Proizvodnja očigledno pada i zato mi 

pod ovom točkom nećemo podržati izvješće odnosno glasat ćemo protiv. Hvala. 

 

Županijska skupština je sa 19 glasova „za“, 8 glasova „protiv“ i 6 glasova 

„suzdržan“ donijela Zaključak o usvajanju  Izvješća o poljoprivrednoj proizvodnji na 

području Koprivničko-križevačke županije u 2022. godini. 

 

Zaključak se prilaže zapisniku i čini njegov sastavni dio. 

 

 Županijskoj skupštini se priključio još jedan član pa je u daljnjem radu sudjelovalo 34. 

članova i članica. 

 

Točka 9. 

 

PREDSJEDNIK: Plan smo primili. Uvodno obrazloženje materijala daje zamjenik 

župana Ratimir Ljubić. 
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RATIMIR LJUBIĆ: Plan obuhvaća sve mjere i aktivnosti svih sudionika sustava civilne 

zaštite i donosi se u skladu sa Zakonom o sustavu civilne zaštite. Izrađen je na temelju planova 

pravnih osoba i operativnih snaga sustava civilne zaštite sa područja Koprivničko- križevačke 

županije. U dokumentu su objedinjeni programi kako bi se ojačao sustav civilne zaštite te vas 

molim da ovakav plan prihvatite. 

 

TOMISLAV GOLUBIĆ: Evo ja ću biti kratak, mi ćemo biti protiv ovoga i evo čisto da 

obrazložim zašto. Ovo je plan za naredno trogodišnje razdoblje gdje se vidi povećanje izdavanja 

županijskih sredstava za te službe, ali to povećanje na razini Županije je u iznosu od 500,00 do 

10 tisuća eura što. smatramo da je jako malo. Inflacija, hvala mislim da je negdje izašao podatak 

je 42 posto za neke osnovne stvari 

 

PREDSJEDNIK: Ne znam gdje ste taj podatak našli. 

 

TOMISLAV GOLUBIĆ: Ovo kako HDZ objavljuje ovdje nekih 9 posto nije točan 

podatak, govorim predsjedniče o podatku za obitelj i njihove troškove, a Državni zavod za 

statistiku objavljuje podatke koji se ne odnose na te nego na ukupne troškove. Gospođo Rupčić 

molim da ne dobacujete. Smatram da znate da državna statistika objavljuje podatke i zna na 

kojim temeljima objavljuje te podatke. Dakle inflacija za kućanstva i članove kućanstva je na 

razini od 40 ili 45 posto. Informacija za žurne službe koje isto tako za svoje potrebe je puno 

veća od ovih sredstava koje ste vi predvidjeli povećati. Smatramo da je to premalo povećanja 

sredstava i da tim žurnim službama i vatrogascima treba dati više sredstava. Djeca u kampu u 

Fažani spavaju na madracima koji su stari 30 godina. Hvala. 

 

PREDSJEDNIK: Da, bilo bi bolje da spavaju u Pirovcu. Da li se još netko od članova i 

članica javlja? Župan. 

 

DARKO KOREN: Ja bih htio pitati gospodina Golubića od kuda se dobije podatak o 

inflaciji za žurne službe. Gdje se taj podatak dobije kako bi ga mi mogli koristiti u svim našim 

daljnjim naporima? 

 

TOMISLAV GOLUBIĆ: Ja vjerujem da Državni zavod za statistiku nema podataka o 

inflaciji za žurne službe, ali me zanima na temelju čega ste onda vi definirali povećanje 

sredstava i da će to biti dovoljno žurnim službama da pokriju svoje troškove. Vjerojatno ste 

kalkulirali na temelju nečega. Mislite da će 5 tisuća eura biti dovoljno? 

 

DARKO KOREN: Mi smo planirali, nismo rekli da će biti dovoljno. 

 

TOMISLAV GOLUBIĆ: Aha, vi planirate pa možda bude. 

 

DARKO KOREN: Da smo imali podatak za žurne službe o inflaciji vjerojatno bi bilo 

drugačije. 
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TOMISLAV GOLUBIĆ: Ja nisam izrađivao ovaj dokument, vi ste, gospodine župane, 

pitam vas na temelju čega ste izradili dokument u kojem predviđate ovakvo povećanje? 

 

DARKO KOREN: Na temelju inflacije za žurne službe. 

 

Županijska skupština je sa 25 glasova „za“ i 9 „protiv“ donijela Plana 

razvoja sustava civilne zaštite za 2024. godinu s trogodišnjim financijskim 

učincima na području  Koprivničko-križevačke županije. 

 

Plan se prilaže zapisniku i čini njegov sastavni dio. 

 

Točka 10. 

 

PREDSJEDNIK Smjernice smo primili. Pozivam zamjenika župana Ratimira Ljubića 

da nam uvodno obrazloži Smjernice. 

 

 RATIMIR LJUBIĆ: Smjernice se donose u skladu sa Zakonom sustava civilne zaštite, a 

izrađene su na temelju pravnih osoba i operativnih snaga sustava civilne zaštite za navedeno 

razdoblje. U dokumentima su navedeni planovi za podizanje razine sustava civilne zaštite i 

aktivnosti vezane uz osposobljavanje operativnih snaga. Dokument je proveden kroz 

savjetovanje s javnošću gdje nije bilo primjedbi. Predlažem donošenje smjernica. 

 

Županijska skupština je sa 34 glasova „za“ donijela Smjernice za organizaciju  

razvoj sustava civilne zaštite na području Koprivničko-križevačke županije  

za razdoblje 2024.-2027. godine. 

 

Smjernice se prilažu zapisniku i čine njegov sastavni dio. 

 

Točka 11. 

 

PREDSJEDNIK: Strategiju smo primili. Raspravu je proveo Odbor za obrazovanje koji 

podržava materijal. Obrazloženje daje zamjenik župana Ratimir Ljubić. 

 

RATIMIR LJUBIĆ: Kao što znate u travnju ove godine je Županija stekla status 

Županija prijatelj djece i to kao treća županija u Republici Hrvatskoj. Donošenje ove strategije 

koja je druga po redu, a prva je izrađena još u fazi kandidiranja i kao uvjet za stjecanje statusa 

dok je ova strategija sada nova. Strategija je jedan zbirni dokument svih provedbenih planiranih 

aktivnosti za djecu za sljedeće 4 godine. Ona sadrži preko 100 različitih aktivnosti, projekata, 

programa i to iz područja zdravstvene i socijalne skrbi, obrazovanja te sigurnosti slobodnog 

vremena djece, ali i aktivnosti vezanih uz prevenciju sprječavanja nasilje djece u školama. 

Ovom prilikom bih se zahvalio svima koji su sudjelovali u izradi strategije, od naših upravnih 

odjela, od Policijske uprave, Opće bolnice, Zavoda za javno zdravstvo, Javne ustanove za 

zaštićene dijelove prirode, Hrvatskog zavoda za socijalni rad, Društva naša djeca Koprivnica i 
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Virje, Centra za pružanje usluga u zajednici Svitanje i svima ostalima. Stoga predlažem da 

podržite ovu strategiju, hvala. 

 

PREDSJEDNIK: Da li se predstavnici odbora žele javiti? Predstavnici klubova? 

Gospođa Lokotar, pa onda gospođa Lakuš. 

 

MARIJANA LOKOTAR: Lijepi pozdrav svima. Evo kao što je gospodin zamjenik 

rekao u travnju ove godine Županija je stekla prestižni status Županije kao prijatelj djece. Na 

čemu vam ovim putem u ime kluba SDP-a i HSLS-a i u svoje osobno ime, čestitam. Potvrda je 

to dužeg angažmana i kontinuiteta provedbe raznih projekata usmjerenih ka dobrobiti djece i 

mladih s ciljem unapređenja kvalitete života djece i mladih. To nas sve obvezuje da treba raditi 

još intenzivnije i bolje kako bismo taj status opravdali jer ulaganje u djecu i mladež je budućnost 

Županije. I konačno evo pred sobom imamo strategiju projekta Koprivničko križevačke 

županije, županija prijatelj djece za razdoblje od 2024. do 2026. U ovoj Strategiji definiran je 

plan razvoja, programi i projekti. Strategije su dobro obuhvaćene kulturne, obrazovne, 

zdravstvene, socijalne i demografske prilike, gdje bi se u narednom razdoblju trebala 

unaprijediti kvaliteta života djece i mladih. No htjela bih vam skrenuti pozornost na neka 

uočena područja koja bi se još mogla poboljšati. U području demografije uočeno je da se naša 

Županija kao i cijela država suočava s problemom demografskog pada stanovništva, te kao 

mjere spominjete kreditiranje studenata, promoviranje deficitarnih struka, potpore male 

vrijednosti za samozapošljavanje te potpore financiranja projekata sredstvima Europske unije. 

Iako ste slavodobitno povećali broj stipendista na sto i iznos stipendija na 150 eura i dalje mi 

nije jasno zašto nije moguće stipendirati sve studente koji udovoljavanju uvjetima natječaja, 

tim više što u projektu studentske stipendije kao cilj projekta ste naveli ovako citiram: 

„uspostaviti financijsku potporu studentima s područja Županije u cilju obrazovanja što većeg 

broja mladih na preddiplomskom i diplomskom studiju“. Ja bih u ovo područje ubrojila i odluku 

o sufinanciranju troškova medicinski potpomognute oplodnje, a za koju je bio podnijet 

amandman, a koja je veoma važna mjera u demografskoj politici. Nadalje, mislim da bi u 

narednom razdoblju o jednokratnoj novčanoj pomoći za rođenje djeteta na području naše 

Županije. U području kvalitete zdravlja, ulagat će se u provedbu strateških projekata koji imaju 

za cilj poboljšavanje zdravstvene zaštite skrbi za djecu i roditelje. Provode se aktivnosti 

savjetovanja, infrastrukturni projekti, nabave opreme, mjere podizanja zdravstvenog standarda, 

te poticanje mjera za liječnike i to tako što sufinancirate kamate na stambene potrošačke kredite 

zaposlenima u županijskim zdravstvenim ustanovama kako nam potrebiti liječnici ne bi 

odlazili. Nabrojeno je dosta jer samo područje i dosta toga obuhvaća. Ja bi se osvrnula na 

zdravstveni odgoj koji se provodi u obliku predavanja, a obuhvaća teme poput zdrave prehrane, 

prevencije ovisnosti, puberteta i higijene, spolno prenosivih bolesti i zaštiti produktivnog 

zdravlja, sprečavanje zaraznih bolesti te prevencija na temu komunikacijskih vještina, 

sprečavanje nasilja, fizičkih aktivnosti i preporuka tjelesnih vježbi. Mislim da bi u ovom 

području bilo dobro da se služba školske medicine osim cijepljena, zdravstvenih pregleda i 

savjetovanja više angažira na predavanjima u školama, da to rade stručne osobe koje se tim 

područjima usko bave. Dale puno više angažiranosti u predavanjima u školama. U području 

sigurnosti i djetetovog okruženja, velik pomak je napravljen u projektu Novi početak, čime se 

opremio i sagradio objekt sigurne kuće. No kapacitet je dostatan samo za 15 korisnika, te 
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smatram da je obavezno potrebno proraditi na proširenju tih smještajnih kapaciteta sigurne 

kuće. Veoma mi je drago da ste prepoznali da se naša Županija proglasi sigurnim mjestom za 

žene, a to nam je sljedeća točka na inicijativu našega kluba. Važno je da nas slušate i uvažavate 

te se nadama da ćete tako nastaviti i dalje, a mi ćemo i dalje nuditi prijedloge i sugestije. U 

području odgoja, obrazovanja, sporta i kulture, ovdje se puno ulaže u infrastrukturu objekata uz 

sufinanciranje sredstvima Europske unije što uvelike doprinosi kvaliteti življenja djece i 

mladih, ali smatram da bi više trebali poraditi na demografskim mjerama. Dotakla bi se još i 

najranjivijih društvenih skupina, odnosno projekta Prilika za sve. Tim projektom želi se 

povećati socijalna uključenost i integracija učenika s teškoćama u razvoju u osnovnim i 

srednjim školama. O ovom projektu sam već ranije govorila, ali svakako ponovno naglašava da 

pomoćnika u nastavi treba imati svako dijete jer je to pravo djeteta i ono bi se ovom strategijom 

trebalo obuhvatiti. Županija treba biti i socijalno osjetljiva i nadomjestiti razliku financiranja 

pomoćnika u nastavi tako da ga dobije svako dijete kojemu je pomoćnik u nastavi potreban. 

Dotaknula bi se i kampa u Fažani koji je već bio spomenut, gdje se svim sudionicima organizira 

prijevoz i aktivnosti razne, a sve to u prostorima kao da je vrijeme stalo. Amandmanom smo 

htjeli osigurati veći iznos za sufinanciranje boravka djece u kampu, a koji nam je odbijen. Iz 

opisa ciljeva u strategiji o povezivanju mladih i razvoju timskog rada, razvoju komunikacijskih 

i društvenih vještina, promicanju vatrogastva, fizičke aktivnosti humanitarnog rada mladih te 

njihovo uključivanje u pomaganje zajednici, smatram da djeca u takvom neprilagođenom 

kampu mogu iskusiti samo doživljaj iz filma „Ko to tamo peva“. Još bi se samo dotaknula 

Zavoda za javno zdravstvo i njihovim savjetovanjima o štetnim posljedicama za vlastito 

zdravlje po konzumaciji opojnih sredstava, ali i o ulozi pojedinca na društvenu okolinu. 

Ponavljam, uđite sa preventivnim programima o educiranjima u školama. Obratite se direktno 

djeci kojih se ti programi tiču. Škole su po tom pitanju otvorene i spremne na suradnju. Ne 

svaljujete posao na leđa učitelja, jer neke škole nemaju niti oformljene stručne službe, nedostaje 

pedagoga, defektologa itd. Ako se djeci direktno obratite imat ćete sigurno više korisnika na 

savjetovanju. Klub SDP-a i klub HSLS-a će podržati ovu strategiju, kao i bilo koje strategije 

koje se tiču unapređenja života djece i mladih. Hvala. 

JADRANKA LAKUŠ: Već sam s ove govornice uputila čestitke o tome što je naša 

Županija postala prijatelj djece, ali mene posebno raduje da su to učinila i djeca. Dakle članovi 

dječjeg  gradskog vijeća Koprivnica i članovi dječjeg gradskog vijeća iz Križevaca su jako bili 

zadovoljni i glasno rekli da su sretni što naša Županija ima taj počasni naziv prijatelj djece. 

Možda neki misle da je to samo nekakva ploča, nekakva tabla da je to nešto što se može kupiti, 

ali s obzirom da sam ja preko dvadesetak godina uključena aktivno na razini saveza društvo, 

reći ću da je strategija koja je prvi puta napravljena u našoj Županiji dobila velike pohvale od 

ljudi koji se bave tim projektom na nacionalnoj razini i kada će vidjeti ovu strategiju mislim da 

će biti još zadovoljniji. U strategiji je doista obuhvaćeno sve na mjestu ugrađeno i to kada 

pričamo o sadašnjosti i budućnosti djece. Rekli smo da papir može svašta trpjeti i, ako bi to sve 

ostalo samo na papiru, to ne bi bilo dobro. Uvjerena sam da to tako neće biti, jer vidim da je 

ekipa, da tako kažem, koja se bavi tim područjem, jako zainteresirana da sve ono što se napisalo 

i zapisalo da se to i ostvari. Raduje me što je većina stavki koje su unesene iz godine u godinu 

i što su predviđene s određenim porastom. Neke aktivnosti nemaju financijske iznose što možda 

i nije loše zbog toga što omogućava izravni dogovor o tome koliko će se nešto izfinancirati. Ali 

još jedna dodatna stvar, ukoliko, mjesta općine, gradovi ne prihvate taj projekt i da se osim tih 
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malih gradova i općine Virje ne pridruže i neka druga mjesta, onda baš i nismo puno učinili. 

Važno je da se sve stavi na hrpu i u lokalnoj sredini po tom pitanju. Isto tako bi rekla 

načelnicima da podupru djecu u ostvarivanju njihovih prava na dječju participaciju. Možda se 

to vama odraslima čini da to nije važno, ali imamo dječja gradska vijeća, znači vijeća na razini 

mjesta i ne bi vjerovali koliko su ti klinci zapravo pametni i da vrlo aktivno u tome sudjeluju. 

Djeca ponekad djeluju i vrlo zrelo kada nešto predlažu, jer su saborski zastupnici rekli mi bi 

morali učiti od djece. Djeca vam točno vide u njihovom selu, gradu što nedostaje. Dječja 

igrališta na primjer, na njima ima djece, ali tamo nema ništa za djecu od 14, 15 godina, nema 

sadržaja za tinejđere, napravite takva igrališta, mjesta za druženje u toj skupini. Znam da to 

možda nije u nadležnosti Županije, zato apeliram na gradove i jedinice lokalne samouprave, 

kako bismo te neke osobe koja su djeca, a više nisu djeca zadržali, da se bave stvarima koje ih 

zanimaju u tim nekakvim svojim godinama kada više nisu djeca, ali nisu ni odrasli. Drago mi 

je da imamo tu dobru strategiju i mislim da nećemo doći u poziciju da izgubimo taj počasni 

naziv. Hvala vam. 

 

PREDSJEDNIK: Zahvaljujem, da li se još netko ispred klubova javlja? Članice i 

članovi? Ukoliko ne zaključujem raspravu i dajem točku na usvajanje. Pardon evo samo malo, 

predlagatelj se javlja završno. 

 

DARKO KOREN: Ja bih se htio samo osvrnuti na ove rasprave i koje pohvaljujem jer 

vidi se da su se kolegice baš lijepo pripremile i vidi se da su toj tematici zaista prišle strastveno, 

kao ozbiljno profesionalno i interesno. Dakle evidentno je da svi imamo jednaki interes da se 

svi ovi veliki projekti ostvare. Naravno da je uvijek ograničavajući faktor novac u svemu tome, 

što vjerujem da nije potrebno niti naglašavati. Znači bilo bi zanimljivo da gospođa Lokotar za 

idući puta pripremi i troškovnik svega ovoga što je navela u svojoj raspravi i mislim da smo svi 

za to da se neke od tih ideja i mjera u budućnosti i ostvare i povećaju ili uvedu. Iako ima i nekih 

stvari koje su u svemu tome i neprovedive u okviru naših ovlasti. Evo još jednom pohvaljujem 

i zahvaljujem što ste si zaista dali truda. Htio sam samo reći oko sigurne kuće, na svu sreću 

nema potrebe za povećanjem tih smještajnih kapaciteta. Temeljimo to na dosadašnjim 

iskustvima korištenja i nadam se da će tako i ostati. Oko svega ostaloga možemo dapače i van 

rasprava porazgovarati u našim svakodnevnim aktivnostima po upravnim odjelima. Hvala vam 

lijepa! 

 

Županijska skupština jednoglasno je sa 34 glasova „za“ donijela Zaključka o usvajanju 

Strategije projekta “Koprivničko-križevačka županija – prijatelj djece” za razdoblje od 

2024. do 2026. godine. 

 

 Zaključak se prilaže zapisniku  i čini njegov sastavni dio. 

 

Točka 12. 

 

PREDSJEDNIK:. Materijal je raspravljao Odbor za statut i Povjerenstvo za 

ravnopravnost spolova, koji nemaju primjedbe. Pozivam predstavnicu Kluba SDP-a i HSLS-a 

Anu Mariju Đurđ da nam ispred predlagatelja obrazloži prijedlog. 
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ANA MARIJA ĐURĐ: Prije nego krenem na svoju točku, moram vas demantirati 

župane. Naime imali smo prošli mjesec Nacionalni dan protiv nasilja nad ženama i bila nam je 

predsjednica udruge Hera koja je rekla da su morali odbiti majku sa dvoje djece jer su imali 

samo 2 slobodna kreveta. Tako da ovo sa dostatnim kapacitetima ležaja ne bi baš išlo. 

 

ŽUPAN: Ne možemo sad baš po jednom slučaju suditi sve ostalo. 

 

ANA MARIJA ĐURĐ: Ali to ne znači da potreba ne postoji župane. Predsjedniče? 

 

PREDSJEDNIK: Molio bih župane da ne upadate u riječ. Imat ćete priliku kasnije 

odgovoriti. 

 

ANA MARIJA ĐURĐ: Lijepi pozdrav svima, dakle započet ću svoje izlaganje 

deklaracijom odnosno rečenicom iz Opće deklaracije o ljudskim pravima UN-a iz 1948. godine, 

a u njoj stoji da sva ljudska bića rađaju se slobodna i jednaka u dostojanstvenim pravima. 

Međutim ja postavljam pitanje da li je to zaista tako? Da je to tako, mi ne bi imali mnogobrojne 

i raznovrsne međunarodne, regionalne i lokalne dokumente o toj temi. Da je sve to idilično mi 

danas ne bi imali pojam ženska ljudska prava. Iako postoji brojnost dokumenata i dalje postoji 

potreba za njihovim donošenjem. Vjerujem da se neki od vas zaista pitaju da li je to zaista 

potrebno u 21. stoljeću, a ja vam kažem da je to potrebno. Danas u svijetu žive milijuni žena 

kojima su obespravljena njihova temeljna ljudska prava. U ratnim područjima žene su izložene 

seksualnom nasilju, ženama se trguje, žene se prisiljava na prostituciju. Sprečava im se ili 

otežava ulazak na tržište rada zato što jesu ili bi mogla postati majke. U nekim zemljama čak 

im je ograničeno ili zabranjeno sudjelovanje u javnom životu i pristup zdravstvenoj zaštiti. 

Obiteljsko nasilje još uvijek se smatra privatnom stvari obitelji ili se žene smatra odgovornima 

za nasilje pa ih se konstantno suočava s pitanjima poput: možda si ga nečim izazvala ili nisi to 

mogla prešutjeti i slično. Najveći uzrok smrti i invaliditeta kod žena u dobi između 15 i 44 

godine je upravo nasilje nad njima. Znači više žena stradava na taj način nego u prometnim 

nesrećama. Opravdanje za diskriminaciju žena nalazimo u kulturnim ili vjerskim odrednicama 

koji se u praksi svode na jedno, a to je da život žene vrijedi manje nego život muškarca. Ako 

se ne slažete sa mnom navest ću vam samo primjer iz Poljske jer su i oni tako mislili kad su se 

pojavili molitelji. Nemojte me sada krivo shvatiti ja nemam ništa protiv molitve, dapače, ali 

ako se molite, onda se molite za sebe, za svoj spol i da naučite kontrolirati svoje nagone. Nikako 

ne za čednost žena jer su one eto krive za vaše misli i postupke. 

 

PREDSJEDNIK: Ja bih vas samo upozorio da se držite točke dnevnog reda. A svoje 

stavove oko nekih drugih stvari iznesite na drugom mjestu. 

 

ANA MARIJA ĐURĐ: Dakle s obzirom na kontinuirano miješanje u prava žena i s 

obzirom na trend u zaostajanju u tom području jako je važno govoriti o ovoj temi. Iz tog razloga 

predložili smo zaključak da se Koprivničko- križevačka županija proglasi sigurnim mjestom za 

žene i to baš iz razloga da se o toj temi javno govori. I kao što sam maloprije rekla još uvijek 

se nasilje smatra privatnom stvari. Ovaj zaključak ima tri dijela, u prvom dijelu se navode 

relevantni međunarodni, regionalni i tri zakona koji se odnose na ovu temu. 2 dio je činjenično 
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stanje na tom području i 3 najvažniji dio sadrži 12 akcija i mjera kojima se nastoji provesti nulta 

stopa prema nasilju nad ženama. Smatram da su sve ove akcije i mjere koje su ovdje navedene  

i provedive i oko toga ne bih trebalo biti zapreka. Ova inicijativa je potekla iz stranke europskih 

socijalista i to baš sa namjerom da se osiguraju prava žena s obzirom na trend u napretku 

zaostajanja u tom području. Taj napredak iziskuje godine truda s obzirom na to, važno je o toj 

temi i javno govoriti. Treba donositi zaključke i ovo je tema kako sam već rekla o kojoj ne bi 

trebalo biti prepreka. Oko ovakve teme trebali bi se svi jednako složiti i dati jasnu poruku 

ženama da nasilje nad njima nije njihova sramota već sramota počinitelja. A potreba za 

donošenjem ovakvih dokumenata imamo u izvješću Pravobraniteljice za ravnopravnost spolova 

u kojem stoji da negdje oko 8000 prijavljenih prekršaja oko 70 posto počinitelji su muškarci. 

Od ukupno trinaest ubijenih žena prošle godine, njih ukupno 6 je stradalo od ruke sadašnjeg ili 

bivšeg partnera. S obzirom na ove poražavajuće podatke smatram da se trebamo usuglasiti 

iznijeti svoj stav i dati podršku ženama. Drugim riječima da se sprečava nasilje nad njima. 

Hvala. 

 

VERICA RUPČIĆ: Poštovani svi, evo ja se zahvaljujem kolegici iz SDP-a na 

obrazlaganju i pokretanju ovakve inicijative. Na početku ću izraziti nadu da nije samo u 

političke, da ovo nije samo u kampanjske svrhe. Ja ću samo podsjetiti u nekoliko crta sve ono 

što mi kao Povjerenstvo za ravnopravnost spolova Koprivničko križevačke županije činimo 

dugi niz godina. Za one koji to ne znaju ili im je možda promaklo, mi smo jedini u Hrvatskoj 

koji smo napravili jako puno na određeni način iskoraka u našem Povjerenstvu. Znamo svi da 

je okosnica rada našega Povjerenstva borba protiv svakog vrsta nasilja. Nasilje nad ženama, 

obiteljskog nasilja i svega onoga što podrazumijeva nasilje. Podsjetit ću da je iz našeg 

Povjerenstva poteklo niz inicijativa, a neke od njih su i implementirane još bi nam bilo draže 

da se one provode. Prepoznali smo kao Povjerenstvo problematiku isto tako sa našim 

partnerima i to sa Policijskom upravom koprivničko križevačkom koja nam je ukazala na 

određene probleme s kojima se susreću u svojem svakodnevnom radu. Stoga smo mi kao 

Povjerenstvo organizirali okrugli stol s temom potrebe međuresorne suradnje, a to je upravo 

vezano uz problematiku nasilja. Dakle tu sjede uvažene članice i članovi koje su sudjelovali u 

organizaciji tog okruglog stola i koji je bio vrlo uspješan jer smo okupili sve relevantne 

predstavnike institucija koji su uključeni u ovu problematiku. Od naše Policije sa kojom imamo 

izuzetno dobru suradnju pa sve do centra za socijalnu skrb, isto tako svih naših zdravstvenih i 

obrazovnih ustanova. Na tom okruglom stolu donijeli smo određene zaključke i to ne samo 

deklarativne naravi, a tu problematiku sam ja onda podigla na jedan viši nivo pa sam inicirala 

saborsku sjednicu za ravnopravnost spolova i gdje smo isto tako obradili tu istu temu odnosno 

problematiku. A tamo su bili prisutni svi predstavnici relevantnih ministarstava. Što zapravo 

želim reći, a to je da je ova inicijativa zapravo dobra i hvale vrijedna u svakom smislu. Vi ste 

tamo napisali puno tih mjera i akcija i ja vjerujem da ste svi to jako dobro proučili, a ja osobno 

mislim da je preširoko, 12 akcija koliko sam vidjela podijeljeno u 3 segmenta. Ja ovim putem 

šaljem poruku ženama, ali isto tako šaljem i poruku muškarcima što želim reći, a želim reći da 

naše društvo zaživi na ravnopravnim temeljima. Da bi naša Županija postala sigurno mjesto za 

žene šaljem poruku prvenstveno ženama, ali isto tako i muškarcima. Kako bi se sve to provelo 

i da bi to imalo težinu i važnost i kako ne bi ostalo samo mrtvo slovo na papiru mora biti 

uključeno jako puno institucija, odnosno cjelokupno društvo. Evo moramo biti sretni i 
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zadovoljni da imamo konačno i sigurnu kuću, a kad mene pitaju jesam li ja sretna i zadovoljna 

i jesam zadovoljna i sretna, ali osobno kao žena voljela bih da ta sigurna kuća uopće nije 

potrebna. Mislim da bi se svatko od vas, ako dobro razmisli složio sa mojim načinom 

razmišljanja znači najbolje bi bilo da nam sigurna kuća nije potrebna. Tako da u 21. stoljeću ne 

moramo smještavati ženu i djecu u sigurne kuće. U svojem izlaganju naveli ste i brojke, iako 

dobro znamo da su to crne brojke i da su žene zapravo te koje najčešće stradavaju od ruke svojih 

partnera ili svojih najbližih srodnika, što je jako jako žalosno. Nedavno je predloženo izmjena 

čak 4 zakona, a vezana su upravo radi poboljšanja sprečavanja nasilja nad ženama i da se tako 

nešto kažnjava zakonskim putem što to do sada nije bilo. Ja se iskreno nadam da će ova Vlada 

pa i iduće vlade imati u vidu i to ne samo vezano uz Istanbulsku konvenciju nego uz ono što ja 

uvijek govorim pa ću i sada reći i pozvati da se žene uvažavaju i poštuju. Kada dođemo u tu 

fazu, vjerujem da će biti manje zla i manje nasilja. Ja sam predsjednica Povjerenstva za 

ravnopravnost spolova u već četvrtom mandatu i vodim ga u tom smjeru da u njemu nema 

politike. Takve teme ne smiju imati stranački predznak. Također sam i vanjska članica 

saborskog odbora za ravnopravnost spolova i nažalost moram reći da u tom tijelu još to nisu 

shvatili. Zahvaljujem se na pažnji i to je zaista tema o kojoj bi se moglo još jako dugo 

raspravljati. Slažem se sa vašom inicijativom i predlažemo da usvojimo ovaj zaključak. Hvala. 

 

KRISTINA ŠKODA VAJDIĆ: Poštovani svi, evo ja osobno mislim da nikad nije 

dovoljno da se govori o pravima žena i zaštiti njihovih prava. Jako mi je drago da ćemo danas 

donijeti ovaj zaključak, zahvaljujem kolegama iz SDP-a na tome i kolegama iz HSLS-a. Isto 

tako drago mi je da je upravo Županija prva na našem području koja je donesla taj zaključak te 

se nadam da će taj primjer slijediti gradovi i općine. Nadam se da će u budućnosti ovaj 

dokument naći financijsku podlogu jer svi znamo da će bez novaca, on ostati mrtvo slovo na 

papiru i mislim da je to nužno za zaštitu prava žena. Evo toliko od mene, hvala. 

 

PREDSJEDNIK: Da li se još netko od članica ili članova želi javiti? Ukoliko ne, sada 

zaključujem raspravu i pitam da li se predlagatelj želi završno očitovati? Gospođa Đurđ. 

 

ANA MARIJA ĐURĐ: Ja bi isto rado da u ovom stoljeću ne moramo govoriti o ovoj 

temi, no nažalost to je naša realnost i mi to moramo prihvatiti. Što se tiče ovih 12 akcija i mjera, 

njima se omogućava ženama edukacija u području ravnopravnosti spolova, tu je i Policija i 

stručne službe tu su uključene i osobe koje prve uključuju pomoć, primjena politike nulte 

tolerancije, edukacije u obrazovno odgojnim ustanovama. Po meni su te mjere dosta specifične 

i mislim da su one provedive. Eto, hvala. 

 

PREDSJEDNIK: Zahvaljujem, da li se župan želi završno očitovati? Župane izvolite. 

 

DARKO KOREN: Mislim da je ovo puno ozbiljnija tema nego što ovako na prvi mah 

možda izgleda ili možemo zaključiti da to tako izgleda, ali očito da nije. Evo gospođa Rupčić 

je rekla da smo među prvim županijama, ako je to prihvatila kao nešto za što smo zaduženi i da 

se time bavimo. Gospođa Rupčić kao vanjski član saborskog tog odbora je zaista već upamćena, 

tako da se i njoj zahvaljujem i svima vama i ja zaista ne vidim da netko u ovoj prostoriji dvoji 

i drugačije razmišlja o tome da se donese ovakav zaključak, odnosno da se prihvati ovakva 
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jedna inicijativa. Jednostavno se treba prihvatiti posla po ovoj tematici i evo kao što je rečeno 

osigurati neka sredstva koja će biti potrebna za neke od aktivnosti. Mi ćemo to svi skupa 

podržati, ali evo možda da se referiram na onaj podatak o sigurnoj kući i možda je postojao 

određeni moment, kada je bila potreba za jednu korisnicu više nego što to kapacitet može 

podnijeti. Napravili smo veliki iskorak za tom sigurnom kućom, ali i ne možemo previše o tome 

govoriti, iznositi podatke. Evo i ljudi iz ministarstva su puni riječi hvale. Ali, evo hvala svima 

na danas ovdje izrečenim. 

Županijska skupština je sa 32 glasa „za“ donijela  Zaključka o proglašenju 

Koprivničko-križevačke županije sigurnim mjestom za žene. 

 

 Zaključak se prilaže zapisniku i čini njegov sastavni dio. 

 

Točke 13. i  14. 

 

 PREDSJEDNIK: Došli smo do točke 13. i 14. Predlažem da objedinimo raspravu o 

točkama 13. i 14. Zaključke smo primili. Raspravu je proveo Odbor za obrazovanje koji 

podržava materijale. Obrazloženje daje zamjenik župana Ratimir Ljubić. 

 

 RATIMIR LJUBIĆ: Evo ukratko, daje se suglasnost na odluke školskih odbora na sljedeća 

prava građenja: Osnovna škola Sveti Petar Orehovec za područnu školu Fodrovec, Osnovna 

škola Blaž Mađer Novigrad Podravski i Osnovna škola Andrije Palmotić Rasinja. Škole daju 

pravo građenja Županiji, a Županija prihvaća pravo građenja tih triju škola. Isto tako prava 

građenja donesena su od strane Općinskog vijeća Općine Hlebine za projekt izgradnje područne 

škole Hlebine. Predlažem da podržite ove zaključke. 

 

Županijska skupština je sa 29 glasova „za“ donijela  

Zaključak o davanju suglasnosti na odluke o osnivanju prava građenja donesenih od 

osnovnih škola kojima je osnivač Koprivničko-križevačka županija. 

 

 Zaključak se prilaže zapisniku i čini njegov sastavni dio. 

 

Županijska skupština je sa 30 glasova „za“ donijela  

Zaključka o davanju suglasnosti na osnivanje prava građenja u korist Koprivničko-

križevačke županije radi realizacije projekata izgradnje, rekonstrukcije i dogradnje 

zgrade osnovnoškolskih ustanova. 

 

 Zaključak se prilaže zapisniku i čini njegov sastavni dio. 

Točka 15. 

 

 PREDSJEDNIK: Zaključak smo primili. Materijal je raspravljao Odbor za zdravstvo i 

nema primjedbe. Obrazloženje daje zamjenik župana Ratimir Ljubić. 
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 RATIMIR LJUBIĆ: Radi se o doktorici dentalne medicine koja je zaposlenica Doma 

zdravlja i prelazi u privatnu praksu, a ostat će u istim prostorima Doma zdravlja. Stoga je 

potrebna suglasnost Doma zdravlja i predlažem da podržite ovu suglasnost. 

 

Županijska skupština je bez rasprave sa 31 glasom „za“ donijela Zaključak o 

davanju suglasnosti na odluku Doma zdravlja Koprivničko-križevačke županije o 

zakupu poslovnog prostora u Koprivnici. 

 

Zaključak se prilaže zapisniku i čini njegov sastavni dio. 

 

Točka 16. 

 

 PREDSJEDNIK: Zaključak smo primili. Prijedlog je utvrdio Odbor za izbor i imenovanja 

i nema primjedbe, a s materijalom je upoznat i Odbor za vodno i komunalno gospodarstvo.  

Uvodno obrazloženje može dati pročelnica ako treba, ako ne, odmah prelazimo na raspravu. 

 

Županijska skupština je bez rasprave sa 31 glasom „za“ donijela Rješenja o izmjeni 

Rješenja o izboru predsjednika i članova/članica Savjeta za sigurnost prometa na cestama 

Koprivničko-križevačke županije. 

 

 Rješenje se prilaže zapisniku i čini njegov sastavni dio. 

 

Točka 17. 

 

PREDSJEDNIK: Plan smo primili. Raspravu su proveli svi održani odbori, izuzev 

Odbora za izbor i imenovanja te podržavaju Plan. Obrazloženje daje pročelnica Ljubica Belobrk 

Flamaceta. 

LJUBICA BELOBRK FLAMACETA: Sukladno našem Statutu i Poslovniku o radu 

Županijske skupštine, Županijska skupština krajem godine za iduću narednu godinu donosi plan 

rada. Predlagatelj plana rada je župan, a plan se izrađuje temeljem prijedloga nadležnih 

pročelnika upravnih tijela u okviru Županije i ustanova iz nadležnosti Županije. Sukladno 

zaprimljenim prijedlozima, izrađen je plan. Jedan pročelnik je rekao da se u planu potkrala 

jedna greška, a radi se o točki 39., plan gospodarenja otpadom, gdje je pogrešno napisano da se 

donosi za razdoblje od 2024. do 2029. godine, a treba stajati 2023. i 2028. godina. Molim vas 

da uvažite ovu pogrešku. 

PREDSJEDNIK: Dobro, zahvaljujem na uvodnom obrazloženju. Da li se predstavnici 

odbora žele javiti? Predstavnici klubova? Članice i članovi? Gospođa Ana Marija Đurđ, pa ona 

gospođa Lokotar. 

ANA MARIJA ĐURĐ: Da evo jasno mi je, ovo je zadnja točka dnevnoga reda i trebala 

je biti lako donesena pa poslije zajednički domjenak, no vidjela sam da u tom planu rada točnije 

kod točke 37. izvješće o problematici zapošljavanja na području Koprivničko-križevačke 

županije piše za 2021. godinu?  Mi donosimo Plan rada za 2024. godinu. Dobro idemo dalje, 

onda imamo točku 63., Odluka o izvršavanju Proračuna Koprivničko-križevačke županije za 
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2025. godinu. A recimo, evo neću čitati cijelu rečenicu, pojedine ovlasti župana o izvršavanju 

proračunskih sredstava za 2024. godinu. I na kraju recimo kod točke 68. trebamo donijeti u 

zadnjem tromjesečju 2024. godine Akcijski plan za energetsku učinkovitost za razdoblje od 

2022. do 2024. godine. To mi je bilo ono, krajem 2024. godine donosimo nešto što vrijedi samo 

do te godine. Išla sam malo „kopati“ dalje pa tako nađem i Plan savjetovanja Koprivničko- 

križevačke županije s javnošću od 2022. godine gdje je trebala biti ta točka na savjetovanju u 

četvrtom tromjesečju 2022. godine. Kopam i dalje pa nađem Plan  savjetovanja Koprivničko- 

križevačke županije za 2023. godinu gdje smo predvidjeli savjetovanje u prvom tromjesečju 

2023. godine. Također ta točka je previđena i u planu rada za ovu godinu u prvom tromjesečju 

2023. godine. I onda ti kolega Fucak predložiš amandman za energetsku učinkovitost 

đurđevačke srednje škole, a mi ne možemo donijeti akcijski plan za trogodišnje razdoblje za tri 

godine. Dakle pričekaj malo jedno tri godine pa tek onda predloži amandman. Hvala. 

 

MARIJANA LOKOTAR: Ovako, na sjednici održanoj 20. rujna 2023. godine upitala sam 

kada će Županijska skupština donijeti socijalni plan. Rečeno mi je da je socijalni plan u izradi 

i da će uskoro biti prezentiran. Gledam sad Plan rada Županijske skupštine za sljedeću godinu 

i ja to nigdje ne vidim. Gdje se to zagubilo i kada ćemo dobiti taj socijalni plan? Ako ga ne 

mislite donijeti sljedeće godine mi ćemo onda biti protiv ovoga Plan rada. 

 

PREDSJEDNIK: Da li se još netko od članica i članova javlja? Ukoliko ne molio bih u ime 

predlagatelja evo prvo pročelnicu da se očituje završno. 

 

LJUBICA BELOBRK FLAMACETA: Evo što se tiče točke 37. a vezano je za ovo 

izvješće za 2021. godinu, uistinu se radi o grešci. Isto tako je greška u ovoj Odluci o izvršavanju 

Proračuna, ostalo je u ovom djelu da je 2024. godina. Što se tiče Akcijskog plana energetske 

učinkovitosti ja ću zamoliti pročelnika Štimca da da svoje mišljenje, a što se tiče socijalnog 

plana napomenula bi da je ovdje riječ o planu rada za iduću godinu, da sve točke znači koje će 

se za koje će se zapravo pojaviti potreba da će se uvrstiti u dnevni red. Onoga trenutka kada će 

plan biti gotov uvrstiti će se u dnevni red i staviti će se pred Županijsku skupštinu. 

 

MARIJAN ŠTIMAC: Što se tiče Akcijskog plana, u samoj izvedbi, dokumentu koji se 

uređuje putem pravilnika potrebno je dakle unutar usklađenja sa nacionalnim planom upisati 

dakle i izvršenje za ovo razdoblje koje se ovdje spominje, 2022. i 2024-te. Trogodišnji plan koji 

ćemo u nastavku tog dokumenta donijeti referirati će se na razdoblje od 2024. do 2026. godine. 

Znači dokument se sastoji od tri elementa, jedan je u ovom izvršenju u razdoblju u kojem ovdje 

i piše, a sam budući akcijski plan za naredne tri godine 31.12. ove godine. 

PREDSJEDNIK: Hvala. Župane oko ovoga djela, pardon pročelnica Mušlek, izvolite. 

ANA MUŠLEK: Dobar dan svima, što se tiče konkretnog pitanja oko donošenja 

socijalnog plana, dakle to je pitanje koje je koordinirano od strane države. Ovih dana je tek 

objavljen ograničeni javni poziv za izradu županijskih socijalnih planova. Mi smo konkretno 

jučer imali  jednu informativnu radionicu i to na temu same pripreme projekata. Znači poziv je 

namijenjen županijama i rok prijave projekata za izradu socijalnog plana je 28.6. Rečeno nam 

je jučer na radionici da sama provedba projekta počinje kada županija potpiše ugovor sa 
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ministarstvom rada. Dakle mislimo da je u ovom trenutku zapravo nemoguće donijeti socijalni 

plan u 2024.Sve te nekakve naše aktivnosti oko socijalnog plana bit će koordinirane na razini 

države odnosno Republike Hrvatske. Hvala. 

 

PREDSJEDNIK: Hvala. Ne znam da li ste zadovoljni sa obrazloženjem, ispred 

predlagatelja se više nitko ne javlja, ali evo župan se želi očitovati. 

 

DARKO KOREN: Ja samo želim reći da je zaista bilo ovih nekih grešaka evo ja se 

moram u ime svih koji su radili na tome ispričati svima, pa onda se ispričavam evo. 

 

Županijska skupština je sa 22 glasova „za“ i 9 glasova “protiv“ donijela Plan rada 

Županijske skupštine Koprivničko-križevačke županije za 2024. godinu. 

 

Plan rada se prilaže zapisniku i čini njegov sastavni dio. 

 

Točka 18. 

 

 PREDSJEDNIK: Točka Pitanja i prijedlozi. Otvaram raspravu pod ovom točkom. 

Gospodin Kešer, pa gospodin Čuklić. 

 

 MLADEN KEŠER: Evo imam tri pitanja između ostalog. Prvo pitanje je interesira me što 

je na prošloj sjednici ili na pretprošloj sjednici, a donijeli smo jednu zamolbu prema vama 

župane, a riječ je o državnoj cesti D 22 o onoj prometnoj nesreći, što se dakle po tom pitanju 

odradilo? Da li je povjerenstvo napravilo bilo kakav plan?  

 Drugo pitanje je, interesira me koliko županija će zbrinjavati otpad na Piškornici? Znači 

precizno.  

 I moje treće malo opširnije pitanje, a to je nešto što je nezapamćeno na području Prigorja, 

a riječ je o lovstvu. Prvo je bio jedan natječaj raspisan, pa drugi, pa treći, pa poništavanje 

natječaja, pa su moja pitanja sljedeća. Zašto se 15.11.2023. godine ukinuli svih deset natječaja 

za svih deset lovišta koji su bili raspisani 04.09.2023. godine? Od toga, drugo pitanje je bilo 

lovačko društvo Zec Sveti Ivan Žabno i koje je dobilo lovište 6/138 Bukovje, lovačko društvo 

Kalnik, pa Sveti Petar Čvrstec, predsjednik je gospodin Franjčević je dobilo lovište 6/137 

Kalnik, lovačko društvo Srna-Čret, Grgurovec, predsjednik gospodin Širjan dobilo je lovište 

6/134 Gregurovec, lovačko društvo Fran, predsjednik gospodin Zemljak dobilo je lovište 6/101 

Križevci. Dakle zašto ste zapravo ukinuli natječaj za četiri navedena lovišta, a koje su zapravo 

dobile domaće lovačke udruge? Zašto niste poništili ostalih šest natječaja, koje su dobile neke 

druge udruge, a možda nisu ispunjavale uvjete pošto ste na neki način ukinuli svih deset 

natječaja odnosno devet zakupnina? Zašto zapravo radite protiv domaćih lovaca jer je to sad 

evidentno ukidanjem natječaja? Ako je prihvaćena ponuda lovačkog društva gdje je predsjednik 

bio Jovo Komunđija, znači lovište 6/36 Carevdar bilo zapravo ponuđen negdje oko 25.300,00 

eura, možete me demantirati ako sam slučajno pogriješio i ako je za svih lovišta sad plaćeno 23 

tisuće eura, za Carevdar je ponuđeno 25.300,00 pitanje je da li je tu oštećen državni proračun 

ili županijski proračun? To su zapravo direktna pitanja na koja bih ja volio da mi odgovorite. 

Onda da iznesete točne cifre i tko su bili ponuđači za lovišta. I to sve kako se ne bi nagađalo 
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bilo je ovako ili onako bio je ovaj ili onaj. Smatram da bi vijećnici Županijske skupštine trebali 

dobiti taj podatak. Zašto je došlo do cjelokupnog poništavanja natječaja lovišta Križevci da su 

društva na neki način prevarena, a koliko čujem od nekih lovaca u ime vas gospodine župane, 

volio bih čuti i pročelnika Štimca i što se tu zapravo stvarno događa. I to sve kako ne bi ostala 

magla među lovcima. Zašto niste lovcima objasnili nakon 10 godina da lovište sveti Hubert, a 

koje je veliko lovište u Križevcima iako se ono rascjepka da će se dogoditi ono što se zapravo 

danas događa da će ući neki privatni kapital u ta lovišta. Naši lovci će imati problem i ja to 

tvrdim. Postavljam pitanje, ali ne tvrdim da li se možda namještaju ti natječaj, mislim to tako 

sada izgleda, ali ponavljam neću tvrditi. Znači to su najnormalnija pitanja koja ja pitam da li se 

natječaj namještaju? 

 

 PREDSJEDNIK: Gospodine Kešer ne možete pod jednim pitanjem postavljati drugih sto 

pitanja te insinuirati neke kriminalne radnje. Postavili ste tri pitanja, treće pitanje vam je bilo 

vezano uz lovište i izvolite sjesti na mjesto. Široko ste elaborirali pitanja i znamo što želite reći 

i pitate zašto su tri puta poništeni natječaj za lovišta. Sad već ulazite u neke stvari koje nemaju 

veze sa vašim pitanjima. Po Poslovniku imate pravo na tri pitanja i pitanja ste postavili i ja bih 

vas sad zamolio da sjednete na svoje mjesto. 

 MLADEN KEŠER: Gospodine predsjedniče dozvolite mi da završim sa jednom suvislom 

rečenicom. Ja ovdje nisam nikoga optužio da je netko napravio neki kriminal moja pitanja su 

bila vrlo precizna i jasna, a to što je bilo nekoliko potpitanja ja sam ih jednostavno morao 

postaviti. Ovdje se već 8 mjeseci radi o problemima. Mislim da ova Županijska skupština ne 

zna to, ne zna za to, a možda i znate, ali mi Prigorci jako dobro znamo o čemu se ovdje radi i 

koji su problemi. Znači tri poništena natječaja i po svemu sudeći lovišta će otići u neki privatni 

džep. 

 PREDSJEDNIK: Sve će biti prema zakonu, a to niste vi koji provodi zakon. Gospodin 

Čuklić izvolite. 

 DRAŽEN ČUKLIĆ: Sve vas lijepo pozdravljam i imam pitanje za gospodina Guzalića. Ja 

sam već možda i ranije pitao uz jednu problematiku za jedan prometni znak. Sad ne znam da li 

moram tražiti pisani odgovor ili možete ovako odgovoriti? 

 DRAGUTIN GUZALIĆ: Te problematike više nije bilo, ali evo odgovoriti ćemo. 

 DRAŽEN ČUKLIĆ: Kako nema problematike znak je na istom mjestu. Imam pitanje i za 

područje Svetog Petra Orehovca, jednostavno gospodin Petrić kao da samo obećava i obećava 

te mi je već dosadno ga zvati. Hvala. 

 PREDSJEDNIK: Da li se još netko javlja sa pitanjima i prijedlozima? Ukoliko nema 

pitanja evo može župan odgovoriti. 

 DARKO KOREN: Gospodin Guzalić će odgovoriti gospodinu Čukliću, a ja ću odgovoriti 

gospodinu Kešeru. I to oko državne ceste, da D 22 to je jedna crna točka. Savjet za promet naše 

Koprivničko križevačke županije imao je sjednicu na tu temu kao i za druga takva mjesta u 

našoj Županiji te su određeni koraci pokrenuti i ja sam isto također da se to dinamizira.  
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 Što se tiče Piškornice tamo će se dovoziti otpad iz 4 županije. Koprivničko križevačke 

županije, Međimurske županije, Varaždinske županije i Krapinsko zagorske županije.  

 I što se tiče ovog pitanja oko lovstva meni je vaše ponašanje zaista skandalozno i vaši izrazi 

jer ja bih isto vas mogao tako pitati da li ste vi možda lopov. Razumijete, ne možete mi takva 

pitanja postavljati. I to na takav jedan bezobrazan način. Što se tiče tematike lovstva možete 

slobodno prenijeti tim lovcima da nema Korena onda bi oni svoje puške stavili u ćošak, a vi 

konstantno lešinarite na toj temi i to na način koji je totalno neprimjeren. Politički lešinarite jer 

mi ljudi sve prenose što govorite i objavljujete na Facebooku. Dakle poništili smo natječaj i to 

sukladno zakonu i sukladno svim propisima i poništavati ćemo dokle god ja to hoću. Lovišta 

će dobiti oni koji će sukladno zakonu biti najpovoljniji ponuđači. I nemojte mi više lešinariti s 

time. 

 

 PREDSJEDNIK: Dobro, mislim da smo mogli ovu sjednicu završiti u malo mirnijem tonu 

no gospodin Kešer je osebujan kao i uvijek i ne treba uvijek nasjedati na sve njegove štosove. 

Stoga ovime završavamo današnju sjednicu Županijske skupštine i sve vas lijepo pozivam na 

domjenak budući da ste dobili pozivnicu u hotel Zlatan. Hvala lijepo. 

 Sjednica je završila u 16,08 sati. 

 

ZAPISNIK SASTAVILA            PREDSJEDNIK 

   Helena Matica                                                                                          Damir Felak 

 

 

 


